
Hooggeachte mevrouw Van Der Wal, 
 
Middels dit schrijven reageer ik op uw voornemen voor het komend seizoen (2022/2023) de 
jacht op de haas niet te openen in de provincies die voor de haas een dalende populatietrend 
tonen, namelijk Groningen, Limburg en Utrecht. Uw voornemen de jacht op het konijn in alle 
provincies niet te openen voor het komend jachtseizoen omdat de populatie van het konijn 
landelijk een sterk dalende trend vertoont.  
 
Uw voornemen is gebaseerd op een dalende trend van de populatie van haas en konijn waarbij 
referentiejaar 1950 is gebruikt en vergeleken is met 2011. Hierbij plaats ik de volgende 
kanttekeningen: 
 

1. Het referentiejaar 1950 is discutabel. In 1950 woonden er in Nederland 10 miljoen 
mensen in plaats van de huidige 17 miljoen. Het jaar met 2,3 miljoen hectare 
landbouwgrond in plaats van de huidige 1,8 miljoen hectare. Dat is 22 procent minder 
leefgebied aan boerenland. Als we alleen dit gegeven al verrekenen met de 
populatieafname van de konijn en de haas waren ze nooit op de Rode Lijst gekomen.  

2. De telgegevens van 2011 zijn gebaseerd op data van het Meetneet Urbane Soorten 
(MUS) en de Broedvogelmonitoring. Binnen MUS worden broedvogels geteld binnen 
de stedelijke omgeving. Mocht daar toevallig een haas rondlopen dan kan die ook 
ingevoerd worden. Omdat hazen juist voorkomen buiten de stedelijke gebieden is de 
Broedvogelmonitoring een interessantere bron, maar ook hier is het doel om 
broedvogels te tellen en geen hazen en konijnen. Hazen zijn bijvangst en niet het doel 
van de telling. Deze tellingen geven derhalve een totaal vertekend en onjuist beeld.  

3. Wageningen Environmental Research (WENR) is door u gevraagd onderzoek te doen 
naar de staat van instandhouding van alle soorten op de wildlijst (bejaagbare soorten). 
Het onderzoek dat WENR heeft uitgevoerd is eveneens gebaseerd op de data 
verzameld door het MUS. Met andere woorden, ook het WENR heeft zich gebaseerd 
op tellingen van broedvogeltellers en het WENR is heeft geen veldonderzoek verricht. 
Het is dan ook niet verwonderlijk dat zij eenzelfde conclusie trekt nu dezelfde datasets 
zijn gebruikt. Uw voornemen de jacht op grond van dit onderzoek te sluiten berust 
derhalve op onjuiste en onvolledige gronden. 

4. Data van de Faunabeheereenheden, waar wel gerichte tellingen van hazen en konijnen 
door jagers in zijn opgenomen, zijn niet meegenomen, terwijl deze wel voorhanden 
zijn. Volgens het WENR zijn die data niet gevalideerd en betrouwbaar genoeg. 
Mogelijk telt niet elke Faunabeheereenheid op basis van dezelfde methode, echter 
maakt dit de data niet onbruikbaar. Op basis van bijvoorbeeld nachttellingen, een veel 
gebruikte telmethode, laat zien hoeveel hazen er daadwerkelijk in een gebied 
voorkomen. Heel veel nauwkeuriger kan niet geteld worden. Het is dan ook 
onbegrijpelijk dat deze data niet is gebruikt door het WENR en niet door u wordt 
meegenomen in het besluitvormingsproces.  

5. Nieuw onderzoek van de Koninklijke Jagersvereniging, in samenwerking met Bureau 
Waardenburg, wijst uit dat de hazenstand in Nederland bijna twee keer groter is dan 
gedacht. De hazen hebben hun leefwijze aangepast aan het drukbevolkte Nederland en 
zijn vooral ’s nachts zichtbaar. Dat blijkt uit onderzoek met warmtebeeldcamera’s. 
Eerdere tellingen van het aantal hazen blijken hiermee achterhaald.1 

 
1 https://www.jagersvereniging.nl/content/uploads/2022/03/Onderzoek-analyse-dag-en-nacht-
Waardenburg.pdf 



6. De jacht is, zo blijkt uit menig onderzoek, een zeer onbelangrijke factor van de 
verminderde wildstand. Van veel grotere invloed zijn het verlies aan leefgebied, 
afnemende kwaliteit ervan en roofdieren, waaronder verwilderde huiskatten en vossen. 
Ook intensivering en schaalvergroting van de landbouw en landbouwmachines spelen 
een grotere rol dan de jacht. 

Voorts wil ik u nog meegeven dat ik op ongeveer 1000ha in de provincie als beheerjager zo’n 
14 jaren actief ben. Elk jaar heb ik tot nu toe op hazen gejaagd, waarbij gedurende het jaar de 
hazen populaties in kaart zijn gebracht en op basis hiervan het afschot wordt bepaald. Het 
resultaat is een erg goede hazenstand in de provincie Groningen. Het is daarom zo 
onbegrijpelijk dat er in de provincie Groningen mogelijk komend jachtseizoen niet op hazen 
gejaagd mag worden. Het geeft te meer aan hoe vertekend de telgegevens van 
broedvogeltellers zijn, als het om hazen gaat.  
 
Ik nodig u van harte uit dit mijn eigen ogen te komen aanschouwen.  
 
Met vriendelijke groet,  
Dolf van Egmond 
 
 
 


